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Z
námá česká herečka vystudovala praž-
skou konzervatoř a debutovala ve dva-
advaceti letech ve filmu Účastníci zájez-
du, většina diváků ji zná z komediálního 
seriálu Comeback. Měla angažmá v Diva-

dle Komedie, Stavovském divadle a Divadle Na zá-
bradlí. Hostuje v ostravské Areně. 

Mé dva porody jsou ty nejkrásnější životní zá-
žitky. Ve zkratce: první porod byl rychlý 6hodi-
nový v porodnici v Rakovníku.
Porodní asistentku, co mi k porodu přidělili, jsem 
neznala. Myslím, že ve chvíli, kdy je člověk emoč-
ně zranitelný, tak je potřeba mít kolem sebe něja-
ké důvěrně známé prostředí. Mně byla ale i tato ne-
známá velice sympatická, jen se představila, nabídla 
pomoc a nechala nás v klidu. Většinu 1. doby po-

rodní jsem strávila na WC. Ke konci přišla a říka-
la “kočko, tak kde chcete porodit?” Dala mi na vý-
běr mezi stoličkou, rozhodně mě netlačila nikam 
na lehátko. Pak bylo vše rychlé, dceru mi podali na 
bříško a nechali nás v klidu spolu. Když se Dorot-
ka narodila, PA mi podala ruku a odešla. To mi 
bylo trochu líto, naprosto to chápu, ale myslím, 
že ženy, které jsou přítomné při takovém trans-
formačním zážitku, jsou hodně důležité. 

Druhý porod jsem pojala zase trochu jinak. Na kon-
ci druhého těhotenství mi můj gynekolog řekl, že 
mě předává do rukou porodnice, kde mě “odrodí”, 
to se mi zježily chlupy a přes UNIPA jsem si vyhle-
dala svojí porodní asistentku. Zavolaly jsme si, daly 
si spolu kávu. Byla to skvělá racionální žena, hned 
mě upozornila, že při komplikacích hned jedeme 
do porodnice. Právě to chápání porodu jako něče-
ho normálního, to já potřebuju. Několikrát mě na-
vštívila doma, což bylo skvělé, protože jsme byly v 
klidu doma i se starší dcerou. Hodně mi pomohla 
i ta poporodní kontinuální péče. Naštěstí se nám 
problémy s laktací vyhnuly, ale PA mi pomohla 
s hojením poporodních zranění, namíchaly mi 
bylinky, nikam jsem nemusela jezdit. Co bylo 
třeba zašít, zašila. Pak jsme si už jen psaly sm-
sky, rozhodně jsem ale věděla, že na to nejsem 
sama. Myslím, že úplně nejdůležitější je mož-
nost volby.
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